
Kärdla jahisadama rajamise keskkonnamõju hindamise aruande avaliku arutelu 
protokoll. 

 
KMH aruande avalik arutelu toimus 23.11.2012 algusega kell 13.00 Kärdla Linnavalitsuses 
(Keskväljak 5a, Kärdla). 
 
KMH aruande avalik arutelu kestis kella 13.00 – 14.15. 
 
KMH aruande avalikul arutelul osalejad: 
 
Kai Vahtra  Keskkonnaamet 
Anu Saue  Keskkonnaamet 
Reet Kokovkin Kärdla linna volikogu 
Märt Keskküla Keskkonnaamet 
Hillar Kukk   SA Kärdla sadam 
Toomas Liiv  Corson OÜ 
 
Koosolekut juhatas Toomas Liiv 

Toomas Liiv tutvustas lühidalt KMH aruannet. Seejärel toimus arutelu saabunud 
Keskkonnaameti kirja teemal.  

Kirja esimeses punktis on käsitletud süvendustööde mahtusid. Nende esitlemine on segadust 
tekitav.  Toomas Liiv täpsustas, et erinevalt esialgsest projektist, on sadama asukoht nihkunud 
sügavamasse vette ja sadama gabariidid on  vähenenud, mistõttu lõplik süvendusmaht on 
kahanenud mahuni 37 470 m3.  

Otsustati, et süvendusmahtude kohast teavet aruandes täpsustatakse. Samuti kirjeldatakse 
mahtude juures erinevatel aegadel teostatud projektidega kaasnevaid mahte. 

Kirja punktides 2 – 10 on viidatud, et enamuse objektide puhul ei ole hinnatud mõju, mis on 
seotud muulide ja kaide rajamise käigus toimuva tahkete ainete uputamisega vaid vastavalt 
aruandele on käsitletud kaadamist.  Toomas Liiv selgitas, et tegemist on  hindaja poolse 
veaga, mille käigus on ekslikult kasutatud väljendi „tahkete ainete uputamine“ sünonüümina 
väljendit „kaadamine“.  Segadust tekitas ka see, et samaaegselt käsitleti kehtiva vee 
erikasutusloa alusel tehtavaid süvendus- ja kaadamistöid.  

Otsustati, et hindaja täpsustab oma definitsioone ja selguse mõttes viiakse kehtiva vee 
erikasutusloa alusel tehtavate tööde kirjeldused lisadesse ning teksti tehakse vastavad viited. 

Keskkonnaameti kirjas on käsitletud ka parima võimaliku tehnoloogia selgitamist. Toomas 
Liiv selgitas, et sama päeva hommikul oli sadama objektil nõupidamine, mille käigus 
täpsustati hetkel olemasolevaid tehnoloogiaid ja nende kättesaadavust Hiiumaal. Selle arutelu 
tulemustel baseerub aruande lõppversiooni lisatav punkt parimast võimalikust tehnoloogiast. 

Kirja punktis 12 on toodud tähelepanekud kalastiku osas. Keskkonnaameti kirja alusel tuleks 
aruandes rohkem käsitleda Nuutri jõega seonduvalt mõjusid meriforellile ja jõesilmule.  



Otsustati, et eksperdid küsivad täiendavaida andmeid Keskkonnaametilt ja täiendavad 
aruannet. 

Kirja viimase punktina oli toodud sisse soovitus kalastiku seiremeetmete kohta. 
Keskkonnaameti soovitus on teostada kalastiku seiret kahel järgneval aastal pärast sadama 
valmimist. Toomas Liivi arvates ei ole sellisest seirel kasu, kuna puudub võrdlusmaterjal 
(eelnevad seireandmed) mille alusel rajatud sadama mõju hinnata.  

Reet Kokovkin tundis huvi, kui suure finantskoormuse selline seire Kärdla linnakassale 
tekitab. Hillar Kukk tutvustas laekunud seire hinnapakkumisi, mille peale selgus, et Kärdla 
linna 2013 aasta eelarves sellist lisaraha ei ole. 

Märt Keskküla andmetel teostab Keskkonnaamet Nuutri jões meriforelli seiret. Toomas Liiv 
arvas, et seda seiret tasuks jätkata ja see oleks ainus, mille alusel on võimalik saada 
indikatsioon sadama mõjust. 

Otsustati, et eksperdid kirjutavad oma nägemuse vajalikest seiretest aruandesse ja 
põhjendavad neid. Kui Keskkonnaameti seisukoht erineb   ekspertide omast, on võimalik 
lisaseire meetmeid väljastatava vee erikasutusloa peal lisada. 

 

Protokolli koostas 

/allkirjastatud digitaalselt/ 

Toomas Liiv 
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REGISTREERIMISLEHT

Kiirdla jahisadama rajamise keskkonnam6ju hindamise aruande avalik arutelu
Koosoleku koht: Kiirdla Linnavalitsuses aadressil Keskviiliak 5a. Kiirdla. Hiiumaa.

23.11.2012. a kell 13.00
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